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Handel numerkami  
w wydziale komunikacji?
\\\ OTWOCK 

W mediach społecznościowych 
mieszkańcy narzekają  
na odległe terminy rejestracji 
pojazdów i pytają, czy ktoś 
nie chce odsprzedać swojego 
„numerka”.

C o kilka tygodni na facebookowych 
grupach mieszkańcy pytają o moż-

liwość odkupienia terminu w kolejce  
w wydziale komunikacji. 

\\\ OTWOCK 

W nocy z niedzieli  
na poniedziałek doszło  
do pożaru budynku 
mieszkalnego przy ul. Samuela 
Goldflama w Otwocku. 

S łużby ratunkowe zostały poinfor-
mowane o pożarze o godzinie 2:15. 

Ogień objął pomieszczenie na parte-
rze budynku, przed przyjazdem straży 
pożarnej z budynku ewakuowały się 
dwie osoby. 

Trudna akcja strażaków.  
Apel o pomoc 

Z płonącego budynku ewakuowano 4 osoby
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Amest domaga się odszkodowania w wysokości blisko 640 mln zł

Terminy załatwienia spraw w wydziale komunikacji wynoszą około 25 dni

Otwock kontra 
Amest – Sąd 
odrzuca apelację 
miasta!

\\\ OTWOCK

dokończenie na str. 6

dokończenie na str. 3
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\\\ KARCZEW 

W środę 5 czerwca Gmina 
Karczew ogłosiła pilotażowy 
program Karczewskiego 
Roweru Miejskiego.

W mediach społecznościowych 
gminy, oprócz informacji o ro-

werze, pojawiło się pytanie, czy miesz-
kańcy będą nim zainteresowani.

– Chcąc zwiększać komfort życia w 
naszej gminie w porozumieniu z miesz-
kańcami, sondujemy niektóre pomysły 
wśród mieszkańców, a także inicjujemy 

wiele działań inwestycyjnych i kultu-
ralnych. Tak też było w przypadku ro-
weru miejskiego – zweryfikowaliśmy 
możliwość uruchomienia tego typu 
rozwiązania w Gminie Karczew, a na-
stępnie przeprowadziliśmy wstępne, 
internetowe konsultacje z mieszkań-
cami. Chcieliśmy poznać głos poten-
cjalnych użytkowników i dowiedzieć 
się, co sądzą na temat rowerów miej-
skich – powiedział Piotr Kwiatkowski, 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kar-
czewie oraz inicjator rozmów na temat 
roweru miejskiego.

Jak zapewniał urząd, karczewskie 
rowery byłyby kompatybilne z tymi 
w Otwocku i Józefowie, co ułatwiłoby 
mieszkańcom dojazd do ważnych dla 
nich punktów przesiadkowych – na 
przykład stacji PKP. Dodatkowo gmina 

zaproponowała stacje rowerów, które 
miałyby znajdować się przy pętli au-
tobusowej na Osiedlu Ługi, przy urzę-
dzie, w okolicach Jeziora Moczydło i na 
osiedlu Nowy Karczew. 

– Projekt jest pilotażowy, dlatego 
w przyszłości miejsca parkowania ro-
werów będą mogły być zmieniane, tak 
aby system lepiej służył użytkownikom 
– zapowiadała gmina.

Okazuje się jednak, że mieszkańcy 
nie są przekonani co do pomysłu miej-
skiego roweru.

– W toku prac nad tą inicjatywą, 
w związku z umiarkowanym zainte-

resowaniem mieszkańców rowerem 
miejskim oraz biorąc pod uwagę koszty, 
jakie musiałaby ponosić Gmina Kar-
czew, wraz z radnymi i burmistrzem 
doszliśmy do wniosku, że musimy 
skupić się w tym momencie na innych 
potrzebach w naszej gminie – przy-
znał Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Karczewie. – Jednocześnie przypomi-
nam, że w naszym Centrum Kultury i 
Sportu, przez 7 dni w tygodniu, można 
bezpłatnie wypożyczyć gminne rowery, 
do czego gorąco zachęcam – dodał Piotr 
Kwiatkowski.

Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Karczewie przyznał także, że w tym ro-
ku projekt roweru miejskiego w gminie 
nie zostanie uruchomiony.

Agnieszka Deja

Czy rowery miejskie 
są potrzebne?

\\\ OTWOCK 

Rondo u zbiegu ulic Matejki, 
Batorego i Karczewskiej 
otwarto w ubiegłym miesiącu, 
a mieszkańcy narzekają na… 
roślinność.

Mieszkanka zwróciła uwagę na wy-
gląd rzeczonego ronda. Chodziło 

jej o nasadzenia – obecnie na kopcu 
widać kilka roślinek, które nie upięk-
szają tego miejsca. Zapytaliśmy władze 
powiatu o to, czy rondo zostanie zago-
spodarowane roślinnością.

– Inwestycja nie została jeszcze 
odebrana, więc do tego czasu za wy-
gląd ronda odpowiada Wykonawca. 
Po zakończeniu i odbiorze inwestycji, 
zgodnie z zawartym porozumieniem, 
za utrzymanie i pielęgnację ronda bę-
dzie odpowiedzialne Miasto Otwock 

– poinformował nas Paweł Grzybowski, 
Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 
w Otwocku. 

Władze powiatowe nie planują w 
tej chwili nasadzeń.

– Obecnie na rondzie został wyko-
nany nasyp – kopiec. Nie są posadzone 
żadne rośliny. Istnieje jednak możli-
wość, że w przyszłości rondo zostanie 
ozdobione roślinami, zgodnie z pla-

nowanym porozumieniem z Miastem 
Otwock W ramach naszego zadania nie 
będą wykonywane nowe nasadzenia 
roślin. Zrezygnowaliśmy z nich w bieżą-
cym projekcie, ale planujemy podpisać 
porozumienie, na mocy którego Miasto 
Otwock będzie odpowiedzialne za na-
sadzenia i pielęgnację zieleni na ron-
dzie – przyznał dyrektor Grzybowski.

Agnieszka Deja

Nagie rondo
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\\\ OTWOCK 

Nie ma dnia, by w mediach 
społecznościowych  
nie pojawiła się informacja  
o zwierzętach, które błąkają 
się po ulicach.

L okalne grupy na Facebooku pełne 
są postów o psach czy kotach, które 

samodzielnie przemierzają ulice. Czy 
to letnia pora sprawia, że nasze pupile 
chętniej wybierają się na spacery bez 
opieki ludzi?

– Interwencji podejmowanych 
przez pracowników Eko Patrolu Urzę-
du Miasta Otwocka dotyczących po-
mocy zwierzętom, jest więcej latem. 
W minione wakacje w 2023 roku było 
ich aż 142 (średnio dwie tygodniowo). 
Od początku 2024 r. do końca maja br. 
takich interwencji było do tej pory 118 
– informuje urząd miasta.

Pracownicy Eko Patrolu pomagają 
zwierzętom, lecz czasem są zaskakiwa-
ni tym, jakie pupile trzymają w domach 
mieszkańcy.

– Jeśli chodzi o zwierzęta, które 
uciekły z domu, zostały porzucone 
lub się zgubiły, to najwięcej przypad-
ków dotyczy kotów i psów. Zdarzyła 
się również papuga, koszatniczka, czy 
jak ostatnio agama brodata, odłowio-
na przez pracowników Eko Patrolu 29 
maja br. w rejonie ul. Cybulskiego w 
Otwocku. Informacja o jej znalezieniu 
została zamieszczona na fb Eko Patro-
lu, podobnie jak w przypadku innych 

zwierząt. Do końca dnia pracy nikt się 
nie zgłosił, zatem pracownik Wydzia-
łu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Komunalnej Urzędu Miasta Otwocka 
zabrał zwierzę do domu, aby się nim 
zaopiekować i przechować do czasu 
odnalezienia właścicieli. Już po godzi-
nach pracy Urzędu na fb odezwali się 
właściciele, z którymi skontaktował 
pracownik Wydziału Ochrony Środo-
wiska i umówił się na odbiór zwierzę-
cia. Jeszcze tego samego dnia agama 
trafiła do domu właścicieli, ku radości 
małej dziewczynki – poinformował nas 
urząd.

Latem także dzikie zwierzęta urzą-
dzają sobie spacery do miasta.

– Wiele akcji dotyczy także zwie-
rząt leśnych, które zapuszczają się na 
tereny miejskie – sarny i jeleni, które 
potrafią zakleszczyć się w wąskich 
przejściach, czy nawet bobra, który 

błąkał się po osiedlu Ługi – przyznają 
pracownicy urzędu.

Oprócz tego do Eko Patrolu zgła-
szają się mieszkańcy z innymi przy-
padkami.

– Bardzo dużo interwencji jest 
związanych z rannymi ptakami lub ty-
mi, które wypadły z gniazd. Eko Patrol 
ratuje te ptaki i przewozi do specjalne-
go ośrodka rehabilitacji przy siedzibie 
Mazowieckiego Zespołu Parków Kra-
jobrazowych przy ul. Sułkowskiego. 
Mieszkańcy wzywają Eko Patrol także, 
gdy znajdą na swoim podwórku za-
skrońce – usłyszeliśmy w urzędzie.

Zaginięcia zwierzaków domowych 
można zgłaszać do Wydziału Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Komunalnej 
Urzędu Miasta Otwocka (tel. 22 779 21 
11) oraz pracowników Eko Patrolu tel.: 
605 219 979.

Agnieszka Deja

Uciekające pupile
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\\\ POWIAT 

Modernizacja drogi 
wojewódzkiej nr 801 trwa.  
Na jakim etapie są prace?

Przypomnijmy, że przebudowa tra-
sy „801” obejmuje dwa odcinki 

położone w Józefowie oraz Warsza-
wie. Modernizacja dotyczy fragmentu 
„Nadwiślanki” od skrzyżowania z ul. 
Górczewską (skręt do Otwocka) aż do 

skrzyżowania z ul. Graniczną w Józefo-
wie. Dzięki rozbudowie podróżowanie 
„Nadwiślanką” stanie się bezpieczniej-
sze i bardziej komfortowe, zwłaszcza 
że józefowski odcinek drogi nr 801 
jest ostatnim fragmentem trasy przed 
wjazdem do Warszawy oraz na S2, 
gdzie ruch jest najbardziej natężony.

W ramach inwestycji powstać mają 
m.in. dwa nowe mosty: nad Kanałem 
Bielińskiego oraz nad kanałem rezer-
wowym rzeki Świder. Obecnie stare 
obiekty są już zdemontowane. Wyko-
nano również roboty zbrojarskie i be-
towanie podpór, a most nad Świdrem 
ma zamontowane konstrukcje z blach 
Falistych. Dodatkowo podczas budo-
wy musiała nastąpić regulacja koryt 
rzeki pod obiektem nad Kanałem Bie-
lińskiego. 

Roboty są realizowane jedno-
cześnie, ponieważ wykonawca, firma 
Skanska, na wybudowanie mostów 
ma zaledwie osiem miesięcy. Prace po-
winny zakończyć się do listopada tego 
roku, a budowa nowych obiektów ma 
kosztować blisko 13 mln zł.

Agnieszka Deja

Kiedy mosty  
na 801?

– Baaardzo dobra zmiana w Staro-
stwie Powiatowym – najbliższy termin 
rejestracji pojazdu w Wydziale Komu-
nikacji 25 czerwca. To prawda, że jest 
jakiś handelek numerkami? – czytamy 
we wpisie z 31 maja. Autor podkreśla, 
że chodzi o termin rezerwacji wizyty 
online.

Zapytaliśmy Wydział Komunikacji 
i Transportu o tę sprawę.

– Obecnie terminy załatwienia 
spraw w Wydziale wynoszą około 25 
dni. Staramy się jednak stale monito-
rować i usprawniać nasze procesy, aby 
jak najbardziej skrócić ten czas oczeki-
wania. Opóźnienia są spowodowane 
głównie niedoborem kadrowym. In-
tensywnie pracujemy nad rozwiąza-
niem tych problemów, aby poprawić 
efektywność naszej obsługi. Aktualnie 
trwa rekrutacja do Wydziału. Mamy na-
dzieję, że dzięki zatrudnieniu nowych 
osób obsługa zostanie usprawniona – 
powiedziała Agnieszka Bąk, Dyrektor 
Wydziału Komunikacji i Transportu. – 
Mieszkańcy korzystają zarówno z zapi-
su online, jak i tradycyjnego. Świadczy 
to o tym, że obie formy są potrzebne i 
spotykają się z pozytywnym odbiorem 
naszych interesantów. Jako Wydział 

staramy się dostosować nasze usługi, 
aby zaspokoić potrzeby jak najszerszej 
grupy interesantów – dodała Agnieszka 
Bąk.

Wydział od 3 czerwca 2024 roku 
wprowadził ograniczenia: 

– 1 osoba (interesant) w ciągu jed-
nego dnia może załatwić w Wydziale 
Komunikacji i Transportu (Rejestracja/
Prawa Jazdy) maksymalnie 3 sprawy, 
bez względu na to czy działa we włas-
nym imieniu czy jako pełnomocnik – 
czytamy na stronie urzędu.

\\\   Czy te limity  
są stosowane?

– Tak, zgodnie z zarządzeniem 
starosty, ograniczenie to wciąż obo-

wiązuje. Ma to na celu zapobieganie 
blokowaniu systemu przez firmy re-
jestrujące pojazdy i umożliwienie 
większej liczbie mieszkańców sko-
rzystania z naszych usług – przyzna-
ła Dyrektor Wydziału Komunikacji  
i Transportu.

Pocieszeniem jest fakt, że miesz-
kańcy sporadycznie rezygnują z wizyt, 
co na pewno jest ułatwieniem zarówno 
dla pracowników Wydziału, jak i innych 
interesantów. A czy istnieje możliwość 
odstąpienia swojej wizyty osobom 
trzecim?

– Teoretycznie taka sytuacja jest 
możliwa. Szczególnie w przypadku, 
gdy rezerwacja dokonana jest poprzez 
system biletowy, a nie nazwisko. Jako 
wydział nie mamy jednak wiedzy na 
temat skali tego zjawiska – powiedzia-
ła Agnieszka Bąk, Dyrektor Wydziału 
Komunikacji i Transportu.

Mieszkańcy mają jednak swoje 
propozycje dla niecierpliwych peten-
tów:

– Stoimy za ciebie w kolejce 3 dni, 
dzwonimy, ty jedziesz i wchodzisz. Za 
20 zł dopłaty jest ochrona Pana, żeby 
ten co krzyczy za Panem „Pan tu nie 
stał”, nie zaatakował – brzmi jeden z 
żartobliwych komentarzy.

Agnieszka Deja

Handel numerkami  
w wydziale komunikacji?

dokończenie ze str. 1
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OGŁOSZENIE STAROSTY OTWOCKIEGO
Starosta Otwocki informuje o wywieszeniu w dniu 12 czerwca 2024 r. na tablicach ogłoszeń 

tut. Starosta przy ul. Górnej 13 oraz ul. Komunardów 10 wykazu nieruchomości gruntowej, której 
posiadaczem samoistnym jest Skarb Państwa, przeznaczonej w części do wydzierżawienia w trybie 
bezprzetargowym. Nieruchomość położona jest w Otwocku przy ul. Reymonta, stanowi działkę  
ew. nr 34 obr. 0082 Otwock.    

Nieruchomość znajduje się na terenie, który nie jest objęty zapisami miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. Zgodnie ze Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Otwocka działka zlokalizowana jest na terenie oznaczonym symbolem  
na rysunku planu M1-4 – obszary mieszkaniowe. 

Wykaz wywieszany jest na okres 21 dni – tj. do dnia 3 lipca 2024 r. 
Więcej informacji na temat przedstawionej powyżej nieruchomości oraz trybu jej wydzierżawienia 

uzyskać można w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami Starostwa Powiatowego w Otwocku,  
ul. Komunardów 10 (wejście D, pokój nr 20), tel. 22 600 71 84.

Starosta Otwocki

5.06.2024 r.POWIAT OTWOCKI
WYDZIAŁ GOSPODARKI NIERUCHOMOŚCIAMI
ul. Komunardów 10, 05-400 Otwock
GN.6826.11.2022.KP   

\\\ OTWOCK 

Od 4 czerwca mieszkańcy 
Osiedla Kolorowa walczą  
z zastawioną bramą wjazdową 
na teren ich osiedla.

S ytuacja, która spotkała miesz-
kańców, była dla nich ogromnym 

zaskoczeniem. Nie dostali wcześniej 
informacji o tym, że nie będą mogli ko-
rzystać z bramy wjazdowej, a blokada 
została nałożona w nocy.

– Wstajemy sobie rano, a tu brama 
wjazdowa z naszego osiedla zastawio-
na murem z blachy falistej – czytamy na 
facebookowym profilu osiedla. – Brama 
wjazdowa z drugiej strony opleciona 
łańcuchem z kłódką. Nie wiemy, kto to 
zrobił, ale ani karetka nie będzie mia-
ła jak dojechać, ani straż pożarna, ani 
firma odbierająca odpady. Nie wiem, 
jakim potworem trzeba być, żeby zro-
bić coś takiego innemu człowiekowi? 
Dodatkowym smaczkiem jest fakt za-
instalowania kamer w tych autach blo-
kujących wjazd na teren osiedla, jedna 
z tych kamer skierowana jest w stronę 
placu zabaw, wiec rejestruje cały czas 
bawiące się na nim dzieci, co jak wia-
domo samo w sobie stwarza dla tych 
dzieci realne zagrożenie – brzmi wpis.

Na ogrodzeniu z blachy pojawiły 
się też informacje, że teren osiedla jest 
prywatny. Okazuje się, że brama stoi 
na fragmencie działki, który ma nieu-

regulowany stan prawny – mieszkania 
zostały sprzedane bez dostępu do drogi 
publicznej, co sprawia, że mieszkańcy 
obecnie nie mogą dotrzeć na parking 
na terenie osiedla. O sprawie poinfor-
mowane zostały urząd i policja. 

– Będziemy wyjaśniali zapisy 
prawne, aby ustalić, na jakiej podstawie 
sprzedano nieruchomość bez dostępu 
do drogi publicznej. Dlatego planujemy 
również spotkanie z właścicielką drogi, 
aby omówić sytuację. Jako miasto, bę-
dziemy dążyć do pomocy mieszkańcom 
osiedla, aby zapewnić im swobodny do-
jazd do bloków. W tym przypadku moż-
na skorzystać z przepisów specustawy 
– poinformował na sesji rady miejskiej 
5 czerwca prezydent Otwocka, Jaro-
sław Margielski.

Jednak mieszkańcy nie zamierzają 
biernie czekać – w niedzielę 9 czerw-
ca, podczas Dnia Kapelusza, zorganizo-
wali protest przeciwko deweloperowi, 
przez którego nie mogą wjechać na 
teren osiedla.

– To jest tak naprawdę już prawie 
20-letni spór, a od ostatnich 2-3 lat 

sytuacja się zaostrzała. To, co stało się 
ostatnio, spowodowało, że nie jeste-
śmy w stanie normalnie funkcjonować 
– przyznają mieszkańcy. – Skoro w nocy 
doszło do tego typu wydarzenia, jakim 
jest blokada bramy, to boimy się, co mo-
że być następne. To wszystko utrud-
nia nam życie. Mieszka tu sporo osób 
starszych, a karetka nie będzie w stanie 
dojechać na teren osiedla. To samo z 
odbiorem śmieci, co może niedługo 
stać się dla nas dużym problemem…

Niedzielny protest nie przyniósł 
jeszcze żadnych efektów, ale miesz-
kańcy liczą na to, że nagłośnienie ich 
sprawy pomoże w jakimś stopniu w 
rozwiązaniu tego problemu.

Agnieszka Deja

Blokada bramy na Osiedlu 
Kolorowa

\\\ OTWOCK 

Mieszkanka opublikowała  
w mediach społecznościowych 
zdjęcie spryskiwaczy 
wodnych, które działały mimo 
deszczy, które miały miejsce 
wcześniej.

Post na Facebooku został opubli-
kowany 1 czerwca i zebrał bardzo 

dużo komentarzy. Niektórzy nie mogli 
zrozumieć, dlaczego mimo deszczu, 
który pod koniec maja nawiedził oko-
licę, spryskiwacze zostały włączone. 
Inni podkreślali, że deszczu było jednak 
niewiele, a sucha ziemia potrzebowała 
nawodnienia. 

– Deszcz raptem 15 minut padał, 
ale ludzie i tak będą twierdzić, że 15 
minut deszczu wystarczy na miesiąc 
bez podlewania, przy ostatnich mie-
siącach gorąca to dobrze nie zaczęło 
padać i już ziemia wszytko wchłonęła, 
a trawa jak była sucha tak jest – brzmi 
jeden z komentarzy

– Ziemia jest wyschnięta na sko-
rupę także w głębszych jej warstwach, 

co można łatwo sprawdzić, wykopując 
choćby niewielki dołek na zasadzenie 
rośliny. Gdyby trawa w tej lokalizacji 
pożółkła i zwyczajnie wyschła, padłoby 
pytanie, kto płaci za absurd układania 
trawy z rolki, następnie o nią nie dbając 
– czytamy w innym komentarzu.

O sprawę zapytaliśmy urząd mia-
sta.

– Trawa z rolki przy Scenie Cen-
trum jest świeżo ułożona i wymaga du-
żego oraz częstego nawadniania, aby 
dobrze się ukorzeniła. Dlatego czujnik 
opadów został celowo tymczasowo wy-
łączony, aby zbyt mały opad deszczu 
nie dezaktywował systemu nawadnia-

nia. Gleba z racji ostatnich upałów jest 
bardzo sucha i mimo opadów deszcze 
była jeszcze podlewana. Pragniemy 
uspokoić, że wszystko jest pod kontrolą 
i czuwa nad tym grupa remontowo-po-
rządkowa Zarządu Gospodarki Miesz-
kaniowej w Otwocku oraz pracownicy 
Miejskiego Ośrodka Kultury, Turystyki 
i Sportu w Otwocku. Należy też dodać, 
że woda do podlewania trawy jest po-
bierana ze studni głębinowej, a środki 
na prace odtworzeniowe trawnika w 
centrum dyrektor MOKTiS-u pozyskał 
od sponsora zewnętrznego – usłyszeli-
śmy od urzędu.

Agnieszka Deja

Kontrowersyjne podlewanie
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\\\ OTWOCK 

W poniedziałek  
10 czerwca Sąd Apelacyjny  
w Warszawie oddalił  
apelację Miasta Otwocka  
w sprawie wydłużenia okresu 
funkcjonowania spółki  
Amest Otwock.

F irma Amest Otwock zajmuje się 
składowiskiem odpadów w Otwo-

cku-Świerku. Jednym z udziałowców 
w firmie jest Miasto Otwock. Przypo-
mnijmy, że władze Otwocka złożyły do 
sądu pozew o uchylenie uchwały zgro-
madzenia wspólników Amest Otwock 
dotyczącej wydłużenia czasu trwania 
spółki (składowiska) z 30 do 89 lat.

\\\   Ośmioletnia batalia
– Batalia o przyszłość składowi-

ska odpadów toczy się przed sądami 
od 2016 roku. Wszystko zaczęło się od 
uchwały zgromadzenia wspólników 
spółki Amest Otwock dotyczącej wy-
dłużenia czasu trwania spółki (skła-
dowiska) z 30 do 89 lat. Została ona 
przyjęta w 2016 roku przy sprzeci-
wie Miasta Otwocka i dodatkowo nie 
uwzględniała przeliczenia wartości 
udziałów Miasta spółce (obecna ilość 
udziałów wynosi 33 proc.) – czytamy 
w najnowszym wpisie urzędu.

Sprawa ciągnie się od lat, a kolejne 
sądy wydają wyroki. Przed 3 tygodnia-
mi, 9 maja, odbyła się zdalna rozprawa 

przed Sądem Apelacyjnym w War-
szawie. Przesłuchano kluczowych dla 
sprawy świadków: byłego prezydenta 
Otwocka – Andrzeja Zygułę – oraz wi-
ceprezydenta – Jana Wilczka. To oni w 
1996 roku negocjowali wraz ze wspól-
nikiem większościowym umowę przy 
tworzeniu spółki.

Sąd Apelacyjny w poniedziałek 10 
czerwca wydał wyrok prawomocny w 
rzeczonej sprawie, oddalając apelację 
miasta, które nie chciało zgodzić się na 
wydłużenie czasu trwania spółki o 59 
lat.

– Trudno nam się zgodzić z tym 
rozstrzygnięciem, ale wyrok jest wy-
rokiem. Będziemy składać do Sądu 
Najwyższego skargę kasacyjną od 
tego wyroku. Mogę zapewnić, że nie 
spocznę, dopóki interes miasta i zy-
ski wynikające z udziałów miasta w 
spółce Amest Otwock zarządzającej 
składowiskiem odpadów, nie zostaną 
zaspokojone. Sprawy, z którymi się 
mierzymy, są trudne i wielowątkowe. 
Nie zawsze droga prowadząca do roz-
wiązania tych problemów jest usłana 
samymi sukcesami. Tak właśnie jest w 
tym przypadku. To jednak nie koniec. 
Będziemy konsekwentnie dążyć, aby 
wszelkie zapisy wynikające z zapisów 
umowy spółki oraz interes Otwocka by-
ły przestrzegane. Nie odstąpię od tych 
spraw do samego końca, gdyż sprawa 
składowiska odpadów jest kluczowa 
dla przyszłości Otwocka – przyznał 
prezydent Jarosław Margielski.

\\\   Stanowisko Amest Otwock
Poprosiliśmy o komentarz w spra-

wie Amest Otwock Sp. z o.o.
– To niezmiernie ważny wyrok dla 

Amest Otwock. Rozstrzygnięcie w tej 
najważniejszej sprawie, przyznające 
nam rację w sporze bezzasadnie pod-
noszonym przez wspólnika mniejszoś-
ciowego, potwierdza prawidłowość 
działań i stanowiska Spółki, również 
w obliczu bezpodstawnych ataków 
ze strony aktualnych przedstawicieli 
Miasta, którzy od lat próbują podważyć 
fundamentalne zasady, na których jest 
oparta działalność Spółki. Funkcjono-

wanie składowiska odpadów w Otwo-
cku-Świerku leży w oczywistym intere-
sie ekonomicznym miasta. Tymczasem 
działania obecnych włodarzy Otwocka 
wymierzone w spółkę, przybierają 
wiele form i dotyczą wielu aspektów 
jej działalności. Niestety, naraziły one 
Amest Otwock na gigantyczne straty. 
Ten wyrok nie tylko potwierdza racje 
Spółki, ale też stanowi dodatkowy ar-
gument wzmacniający zasadność rosz-
czeń odszkodowawczych wysuwanych 
przez Spółkę wobec wspólnika mniej-
szościowego – poinformował nas Felice 
Scoccimarro, prezes Amest Otwock Sp. 
z o.o. 

– Złożenie skargi kasacyjnej do Są-
du Najwyższego jest prawem strony 
procesu i oczywiście Miasto Otwock 
może się na to zdecydować. Jednak-
że chciałbym przy tym podkreślić, że 
wyrok Sądu Apelacyjnego jest pra-
womocny. Jest to również w zasadzie 
czwarte orzeczenie w tej sprawie jed-
noznacznie przyznające rację Spółce 
Amest Otwock.  Skarga Kasacyjna jest 
środkiem nadzwyczajnym, który może 
być wniesiony tylko w wyjątkowych 
sytuacjach określonych w kodeksie po-
stępowania cywilnego, które w mojej 
ocenie nie występują w przedmiotowej 
sprawie. Warto przy tym przypomnieć, 
iż Miasto już raz próbowało w ramach 
tego procesu złożyć skargę kasacyjną 
od podobnego wyroku, lecz nie została 
ona przyjęta do rozpoznania przez Sąd 
Najwyższy ze względu na jej oczywistą 
bezzasadność. Co równie istotne, ewen-
tualna kasacja nie wstrzymuje wykona-
nia wyroku – uzupełnił Martino Batta-
ra, radca prawny i partner zarządzający 
w kancelarii Battara Bartoszek Kuliń-
ski BBK w Warszawie, reprezentujący 
Amest Otwock w sporach z Miastem.

Przypomnijmy, że to nie koniec są-
dowej batalii, bowiem Amest domaga 
się odszkodowania w wysokości blisko 
640 mln zł za szkody, które, jak twier-
dzi, spółka poniosła w wyniku utrud-
niania prowadzenia swojej działalności 
oraz blokowania rozwoju przez władze 
Otwocka.

Agnieszka Deja

Otwock kontra Amest  
– Sąd odrzuca apelację miasta!\\\ OTWOCK 

Czy z powodu opóźnień  
w odbiorze odpadów  
w mieście rozpanoszyły się 
dziki?

J ak wiemy, odbiór odpadów z terenu 
Otwocka był w ostatnich tygodniach 

utrudniony. Z tego powodu w sieci 
pojawiło się wiele przykrych uwag i 
komentarzy, jednak nie tylko nietermi-
nowość okazała się dla mieszkańców 
problemem.

– W załączeniu przesyłam Państwu 
zdjęcia z imprezy, jaką urządziły sobie 
dziki w nocy z 25 na 26 maja. Powo-
dem i efektem takiego widoku jest nie-
systematyczny i nieregularny odbiór 
odpadów, interwencje są składane re-
gularnie co dwa tygodnie – napisał do 
nas mieszkaniec, który zaobserwował 
dziki przy ul. Zacisznej.

Zapytaliśmy urząd o to, jak teraz 
wygląda odbiór odpadów.

– Od 1 czerwca br. odbiór odpadów 
z terenu Otwocka odbywa się planowo 
zgodnie z nowym harmonogramem, 
który uwzględnia także odbiór gabary-
tów od mieszkańców. Firma wywiązuje 
z zapisów umowy, która będzie obo-
wiązywać do czasu wyłonienia w dro-
dze przetargu docelowego wykonawcy 
odbioru i zagospodarowania odpadów 
z terenu Otwocka. Jeśli chodzi o odbiór 
odpadów z terenu Otwocka wszelkie 
uwagi należy zgłaszać do wykonawcy 
RDF sp. z o.o. Lider Konsorcjum lub do 
Zespołu Gospodarowania Odpadami 
Urzędu Miasta Otwocka – odpisał nam 
urząd.

A co z obecnością dzikich zwierząt 
w mieście?

– W przypadku występowania 
zwierząt łownych na terenie miasta 
m.in. dzików wszelkie interwencje 
należy zgłaszać do starosty otwockie-
go, który w porozumieniu z Polskim 
Związkiem Łowieckim może wydać de-
cyzję o odłowie z uśmierceniem lub od-
strzale redukcyjnym. Pracownicy Eko 
Patrolu Urzędu Miasta Otwocka mogą 
jedynie prowadzić i prowadzą działa-
nia doraźne (odstraszanie hukowe) w 
związku ze zgłoszeniami mieszkańców 
odnośnie obecności dzików w mieście 
– brzmi odpowiedź.

Przypominamy, że w przypad-
ku spotkania dzików należy przede 
wszystkim zachować zdrowy rozsądek 
i zejść im z drogi.

Agnieszka Deja

Dziki problem

Nocne zabawy dzików 

dokończenie 
ze str. 1
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DECYZJA Nr 1583 / 2024
Na podstawie art. 138 § 2 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (Dz.U. 2023 poz. 775), 

oraz art. 8m Ustawy z dnia 29 czerwca 1956 r. o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych (Dz.U. z 2022 r. poz. 140), po zbadaniu 
odwołania wniesionego przez Jolantę Wrochna i Mariusza Wrochna – w zakresie dotyczącym dz. ew. nr 300 0 pow. 0,04 ha od 
decyzji Starosty Otwockiego Nr 38/2023, znak  z dnia 18 lipca 2023 r., w której ustalono, że nieruchomość gruntowa położona  
w miejscowości Sobienie-Jeziory, gmina Sobienie-Jeziory, oznaczona w ewidencji gruntów jako działki ewidencyjne o numerach: 
282 o pow. 0,19 ha, 285 o pow. 0,60 ha, 288 o pow. 0,50 ha, 289 o pow. 0,54 ha, 292 o pow. 0,60 ha, 293 o pow. 0,69 ha, 295 o pow.  
0,14 ha, 296 o pow. 0,14 ha, 297 o pow. 0,04 ha, 299 o pow. 0,04 ha, 300 o pow. 0,04 ha, 301 o pow. 0,1150 ha, 302  o pow. 0,05 ha,  
303 o pow. 0,09 ha, 304 o pow. 0,1456 ha, 306 o pow. 0,02 ha, 398 o pow. 0,1385 ha (dawniej jako działka o pow. 0,18 ha), 399  
o pow. 0,15 ha z obrębu ewidencyjnego 12 Sobienie-Jeziory, gm. Sobienie-Jeziory, „stanowi mienie gromadzkie w trybie art, 8 ust. l,  
w związku z art, 1 ust. 2 ustawy z dnia 29 czerwca 1963 r. o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych”

– uchylam zaskarżoną decyzję i przekazuję sprawę do ponownego rozpoznania organowi  I instancji

UZASADNIENIE

Wnioskiem z dnia 27 kwietnia 2023 r. Wójt Gminy Sobienie-Jeziory wystąpił z wnioskiem o stwierdzenie, na podstawie art. 8 ust. 
1 ZWG, że nieruchomość oznaczona jako dz. ew. o numerach: 282 o pow. 0,19 ha, 285 o pow. 0,60 ha, 288 o pow. 0,50 ha, 289 o pow. 
0,54 ha, 292 o pow. 0,60 ha, 293 o pow. 0,69 ha, 295 o pow. 0,14 ha, 296 o pow. 0,14 ha, 297 o pow. 0,04 ha, 299 o pow. 0,04 ha, 300 
o pow. 0,04 ha, 301 o pow. 0,1150 ha, 302 o pow. 0,05 ha, 303 o pow. 0,09 ha, 304 o pow. 0,1456 ha, 306 o pow. 0,02 ha, 398 o pow. 
0,1385 ha (dawniej działka o pow. 0,18 ha) oraz 399 o pow. 0,15 ha stanowi mienie gromadzkie, wskazując że z wiedzy posiadanej 
przez Urząd Gminy Sobienie-Jeziory objęte wnioskiem działki gruntu nigdy nie były użytkowane inaczej, niż przez ogół mieszkańców 
wsi Sobienie-Jeziory.

Do wniosku dołączono:
1)  informację z rejestru gruntów sporządzone wg. stanu na 1971 r. – z treści tejże informacji wynika, że wszystkie objęte wnioskiem 

dz. ew. stanowiły w 1971 r. opisane zostały jako drogi (oznaczenie „dr”);
2)  oświadczenia czterech osób fizycznych zamieszkałych na terenie wsi Sobienie-Jeziory (Maria Żelazo, Stanisław Russek, Andrzej 

Tkaczyk oraz Krzysztof Tkaczyk) - treść wszystkich oświadczeń jest jednakowa (sporządzono je z wykorzystaniem gotowego 
szablonu), zaś ich istota sprowadza się do tego, że po wyliczeniu numerów dz. ew. oraz ich powierzchni dana osoba oświadcza, że:

a) nieruchomość przed 5 lipca 1963 r. była użytkowana wspólnie przez mieszkańców wsi Sobienie-Jeziory jako powszechnie 
dostępne drogi wewnętrzne - dojazdowe do pól, domostw i terenów leśnych;
b) wskazanie od którego roku dana osoba zamieszkuje we wsi Sobienie-Jeziory (lata 1943 - 1952);
3)  zaświadczenia Wójta Gminy Sobienie-Jeziory z dnia 27 kwietnia 2023 r., zgodnie z którym wszystkie objęte wnioskiem dz. ew. 

położone w obrębie 0012 Sobienie-Jeziory stanowią mienie gromadzkie i były nim przed 1958 r, , czyli przed dniem wejścia w życie 
ustawy o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych.
W toku postępowania do akt sprawy włączone zostały informacje z ewidencji gruntów dla poszczególnych działek z dnia 9 maja 

2023 r. Ponadto w aktach sprawy znalazły się także pisma organu pierwszej instancji z dnia 10 maja 2023 r, oraz 23 maja 2023 r. 
(Wydział Geodezji i Kartografii oraz Wydział Gospodarki Nieruchomościami) dotyczące wyjaśnienia okoliczności zmiany powierzchni 
dz. ew. nr 398, Następnie pismami z dnia 25 maja 2023 r. organ pierwszej instancji zawiadomił Wójta Gminy Sobienie-Jeziory  
o wszczęciu postępowania oraz zwrócił się o pokrycie kosztów ogłoszenia w prasie lokalnej. Pismem z dnia 5 czerwca 2023 r, Wójt 
Gminy Sobienie-Jeziory poinformował, że poniesie koszty ogłoszenia w prasie lokalnej. Do akt sprawy nie dołączono wycinka  
z lokalnej gazety, ani tekstu ogłoszenia. Pismem z dnia 26 czerwca 2023 r., znak:  organ pierwszej instancji działając na podstawie 
art. 10 § 1 KPA, zawiadomił o zakończeniu gromadzenia materiału dowodowego oraz poinformował Wójta Gminy Sobienie-Jeziory  
o możliwości uzupełnienia zebranego materiału lub zapoznaniu się ze zgromadzonym materiałem dowodowym w terminie 7 dni 
od daty otrzymania zawiadomienia.

W dniu 18 lipca 2023 r. Starosta Otwocki wydał decyzję Nr 38/2023, znak GN.6821.3.3.2023.PB orzekającą, że nieruchomość 
gruntowa położona w miejscowości Sobienie-Jeziory, gmina Sobienie-Jeziory, oznaczona w ewidencji gruntów jako działki 
ewidencyjne o numerach: 282 o pow. 0,19 ha, 285 o pow. 0,60 ha, 288 o pow. 0,50 ha, 289 o pow. 0,54 ha, 292 o pow. 0,60 ha, 293  
o pow. 0,69 ha, 295 o pow. 0,14 ha, 296 o pow. 0,14 ha, 297 o pow. 0,04 ha, 299 o pow. 0,04 ha, 300 o pow. 0,04 ha, 301 o pow. 0,1150 ha,  
302 o pow. 0,05 ha, 303 o pow. 0,09 ha, 304 o pow. 0,1456 ha, 306 o pow. 0,02 ha, 398 o pow. 0,1385 ha (dawniej działka o pow.  
0,18 ha), 399 o pow. 0.15 ha, z obrębu ewidencyjnego 12 Sobienie-Jeziory, gm. Sobienie-Jeziory, stanowi mienie gromadzkie w trybie 
art. 8 ust. l, w związku z art. l ust, 2 ustawy o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych.

W dniu 19 lipca 2023 r. do organu pierwszej instancji wpłynęło datowane na dzień 17 lipca 2023 r. pismo Jolanty Wrochna oraz 
Mariusza Wrochna stanowiące zgłoszenie do udziału w postępowaniu administracyjnym. Z treści ww. pisma wynika, że w ocenie 
Jolanty Wrochna oraz Mariusza Wrochna:
1)  grunt oznaczony jako dz. ew. 300 o pow. 0,04 ha nigdy nie stanowił nieruchomości rolnej, leśnej, czy też obszarów wodnych 

stanowiących mienie gromadzkie i faktycznie użytkowane przez ogół mieszkańców wsi Sobienie-Jeziory w rozumieniu ustawy  
o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych;

2)  w latach 60-tych XX wieku znajdowała się na nim jedynie ścieżka – jako dojście do budynków i nie była użytkowana jako grunty 
rolne, czy też leśne;

3)  w latach 90-tych XX wieku i na początku XXI wieku doszło do wybudowania przy ścieżce dwóch budynków murowanych 
mieszkalnych, przy czym to właściciele tych budynków we własnym zakresie urządzili wtedy drogę nawożąc ziemię oraz gruz  
i żużel;

4) od lat 90-tych XX wieku tylko właściciele tych dwu budynków korzystali z tak urządzonego dojazdu z wyłączeniem innych osób;
5) dz. ew. nr 300 nigdy nie stanowiła gruntów, które podlegałyby ustawie o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych,
6)  uzasadnione jest stwierdzenie zasiedzenia części dz. ew. nr 300 – przy czym do pisma załączono kserokopię skierowanego do 

Sądu Rejonowego w Garwolinie, Wydział I Cywilny, wniosku z dnia 22 marca 2023 r. o stwierdzenie zasiedzenia części dz. ew. nr 
300 o pow. 0,0084 ha przez Jolantę Wrona reprezentowaną przez adw. Tadeusza Winiarka. Nadmienić należy, że WPS określono 
na kwotę 8000,00 zł,
W dniu 11 sierpnia 2023 r. do Starostwa Powiatowego w Otwocku wpłynęło odwołanie Jolanty Wrochna oraz Mariusza Wrochna 

od ww. decyzji Starosty Otwockiego. W treści odwołania sformułowano zarzuty:
•  nieprawidłowości w zakresie ustalenia przez Starostę, że działka nr ew. 300 położona w m. Sobienie-Jeziory stanowi mienie 

gromadzkie, bowiem dz. ew. nr 300 nie spełniała warunków do uznania, że przed 1963 rokiem stanowiła mienie gromadzkie, 
bowiem nie była faktycznie przed 1963 rokiem użytkowana wspólnie przez mieszkańców wsi Sobienie-Jeziory i stanowiła jedynie 
dojście do dwóch budynków mieszkalnych;

•  w ocenie odwołujących się Starosta Otwocki nie wyjaśnił wszystkich istotnych okoliczności i bez przeprowadzenia jakiegokolwiek 
postępowania dowodowego wydał zaskarżoną Decyzję także w odniesieniu do dz. ew. nr 300;

•  pozbawienia odwołujących się prawa do udziału w postępowaniu, pomimo zgłoszenia takiego wniosku i wykazania interesu 
prawnego w sprawie oraz nieprzeprowadzenia dowodów zgłoszonych w przedmiotowej sprawie na okoliczność charakteru dz. 
ew. nr 300 na datę wejścia w życie przepisów o zarządzie mieniem gromadzkim i przepisów ustawy o zagospodarowaniu wspólnot 
gruntowych;

•  brak jakichkolwiek ustaleń przez organ I instancji co do charakteru działki nr ew. 300 i czy działka ta stanowiła rzeczywiście majątek 
dawnych gromad - stanowiła dobro gromady i była użytkowana przez ogół mieszkańców wsi Sobienie-Jeziory.

Ponadto w treści odwołania sformułowano także zarzut, że we wniosku Gminy Sobienie-Jeziory pominięto okoliczność sporu 
pomiędzy odwołującymi się a Gminą Sobienie-Jeziory, co do posiadania części działki ew. nr 300.

Po zbadaniu akt sprawy, Wojewoda Mazowiecki zauważył co następuje.
Zgodnie z art. 1 ust. 2 z dnia 29 czerwca 1956 r. o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych, oprócz wspólnot gruntowych 

podlegają zagospodarowaniu w trybie i na zasadach określonych w niniejszej ustawie także nieruchomości rolne, leśne i obszary 
wodne, stanowiące mienie gromadzkie w rozumieniu przepisów o zarządzie takim mieniem, jeżeli przed dniem wejścia w życie tej 
ustawy były faktycznie użytkowane wspólnie przez mieszkańców wsi.

Jak wynika z art. 8 ust. 1 ww. ustawy Starosta wydaje decyzję o ustaleniu, które spośród nieruchomości, stanowią mienie 
gromadzkie. Natomiast organem Il stopnia w stosunku do Starosty jest Wojewoda, zgodnie z art, 8m ww. ustawy.

Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 29 listopada 1962 r, w sprawie zarządu mieniem gromadzkim oraz trybu jego zbywania, 
mienie gromadzkie definiuje jako mienie, które do dnia wejścia w życie ustawy z dnia 25 września 1954 r. o reformie podziału 
administracyjnego wsi i powołaniu gromadzkich rad narodowych (Dz. U. Nr 43, poz. 191) stanowiło majątek dawnych gromad jako 
majątek gromadzki, dobro gromady oraz inne prawa majątkowe.

Zgodnie z Wyrokiem WSA z siedzibą w Kielcach z dnia 3 grudnia 2009 r. II SA/Ke 615/09, na który powołują się odwołujące się 
strony (a także Starosta Radomski w swojej decyzji) „Decydującym (...) jest wyjaśnienie, czy przedmiotowa nieruchomość była w dacie 
wejścia w życie ustawy o zagospodarowaniu wspólnot, tj. w dniu 5 lipca 1963 r. mieniem gromadzkim w rozumieniu przepisów tej 
ustawy, Decyzja ma charakter deklaratoryjny i poświadcza stan prawny ustalony w dniu wejścia w życie tej ustawy tj. 5 lipca 1963 
r., przez co dla rozstrzygnięcia sprawy dotyczącej ustalenia, że dana nieruchomość stanowi mienie gromadzkie nie mają znaczenia 
jej losy po wskazanej wyżej dacie. Istotny natomiast dla ustalenia, czy dana nieruchomość była w dniu 5 lipca 1963 r. mieniem 
gromadzkim, był jej stan prawny w okresie poprzedzającym tę datę (a w szczególności to, czy nieruchomość taka należała do 
dawnych, czyli istniejących w okresie od 1933 r, do 1954 r. gromad jako jednostek samorządu terytorialnego, mających osobowość 
prawną i będących podmiotami praw i obowiązków) oraz to, czy przed dniem wejścia w życie ustawy o zagospodarowaniu wspólnot 
była faktycznie użytkowana wspólnie przez mieszkańców wsi.”

Należy zwrócić uwagę, że w toku postępowania organ pierwszej instancji nie gromadził dowodów w sprawie, w zasadzie 
poprzestając na dokumentach załączonych do wniosku o uznanie za mienie gromadzkie. W oparciu o znajdujące się w aktach sprawy 
dokumenty i materiały nie sposób wywnioskować, dlaczego organ I instancji uznał za prawdopodobne, że grunty stanowiące co 
do zasady ogólnodostępne drogi (oznaczenie „dr” w ewidencji) gruntów stanowiły mienie gromadzkie w istotnej dla sprawy dacie 
5 lipca 1963 r. W szczególności przesądzającego znaczenia dla prawidłowości rozstrzygnięcia nie mogą mieć znaczenia zapisy  
w ewidencji gruntów wg. stanu na rok 1971, skoro istotny jest stan do dnia 5 lipca 1963 r. W przedmiotowej decyzji nie została 
również poruszona kwestia sporu o prawo własności działki nr 300.

Mając powyższe na uwadze sądzę, że zaskarżona decyzja została wydana z naruszeniem zasady prawdy obiektywnej wyrażonej 
w art. 7 kodeksu postępowania administracyjnego, a także z naruszeniem art. 77 § 1 oraz art. 107 § 3.

W uzasadnieniu wyroku WSA w Łodzi z dnia 19 października 2017 r. (sygn. akt II SAB/Łd 171/17) wskazano, że , ,(...) organ podjął 
jedynie wyżej opisane czynności procesowe, zapominając tym samym, jakie obowiązki spoczywają na nim w świetle wynikającej  
z art. 7 (in media) k.p.a. zasady prawdy obiektywnej, Do nich zaś kodeks postępowania administracyjnego zalicza: obowiązek zebrania 
z urzędu lub na wniosek strony całego materiału dowodowego oraz rozpatrzenia owego materiału w sposób pozwalający na 
ustalenie stanu faktycznego sprawy zgodnie z rzeczywistością i jej załatwienia zgodnie z prawem. Obowiązków tych nie modyfikuje 
ani nie zwalnia z nich organu żadna z regulacji zawartych w ustawie o zagospodarowaniu wspólnot gruntowych.”

Ponadto należy zauważyć, że w orzecznictwie przyjmuje się, że dopuszczalne jest wniesienie odwołania od części/fragmentu/
punktu decyzji rozumianej jako osnowa. Według Naczelnego Sądu Administracyjnego „w sytuacji, w której decyzja zawiera 
wyodrębnione, samodzielne rozstrzygnięcia, to strona ma prawo odwołać się zarówno od całej decyzji, jak też ograniczyć ten 
środek zaskarżenia do jej fragmentu, jeżeli ten fragment nie wpływa na treść pozostałych rozstrzygnięć objętych decyzją, mogących 
samodzielnie funkcjonować w obrocie prawnym. Dopuszczalne jest wówczas zaskarżenie i wzruszenie decyzji jedynie w części. 
Jeżeli odwołanie dotyczy tylko niektórych postanowień (części) decyzji, w pozostałym zakresie decyzja staje się ostateczna z chwilą 
upływu terminu do wniesienia odwołania” (wyrok NSA z 14 września 2021 r., 111 OSK 595/21, LEX nr 3227746). Podobnie także  
w późniejszym wyroku WSA w Lodzi z dnia 27 września 2023 r., sygn. akt II SA/Łd 737/23, dotyczącym sprawy z zakresu gospodarki 
nieruchomościami, wskazano, że „Rozstrzygnięcie wydane w trybie postępowania odwoławczego, pomimo niewniesienia 
odwołania, dotknięte jest z kolei wadą kwalifikowaną w postaci rażącego naruszenia prawa. Natomiast w sytuacji, w której decyzja 
zawiera wyodrębnione, samodzielne rozstrzygnięcia strona ma prawo ograniczyć odwołanie do jej fragmentu, jeżeli ten fragment 
nie wpływa na treść pozostałych rozstrzygnięć objętych decyzją, mogących samodzielnie funkcjonować w obrocie prawnym. 
Dopuszczalne jest wówczas zaskarżenie i wzruszenie decyzji jedynie w części. Wprawdzie art. 127 § 1 k.p.a. nie stanowi wyraźnie 
o możliwości zaskarżenia tylko części orzeczenia, ale nie wprowadza również ograniczeń w zakresie prawa strony do wniesienia 
odwołania, co oznacza, że to strona decyduje, czy i w jakim zakresie domaga się kontroli decyzji organu pierwszej instancji. Jeżeli 
odwołanie dotyczy tylko niektórych postanowień (części) decyzji, w pozostałym zakresie decyzja staje się ostateczna z chwilą upływu 
terminu do wniesienia odwołania (por. wyrok NSA z 9 listopada 2022 r., sygn. I OSK 100/22; wyrok NSA z 14 września 2021 r., sygn.  
III OSK 595/21; wyrok WSA w Gliwicach z 17 marca 2022 r., sygn. I SA/GI 9/22 publ. CBOSA).”

Odnosząc powyższe do okoliczności zaistniałych w niniejszej sprawie w ocenie organu zarzuty zawarte w odwołaniu Jolanty 
Wrochna i Mariusza Wrochna dotyczą objęcia ww. decyzją dz. ew. nr 300 o pow. 0,04 ha, a w zasadzie jej części o pow. ok, 84 m2 . 
Stąd wywieść można wniosek, że intencją skarżących było wyeliminowanie z obrotu prawnego zaskarżonej decyzji w takim zakresie,  
w jakim dotyczy ona dz. ew. nr 300.

Jednakże, zadaniem organu II instancji jest rozważenie jak należy rozstrzygnąć daną sprawę zgodnie z zasadą praworządności 
i zasadą prawdy obiektywnej, a nie tylko, czy utrzymać lub zmienić rozstrzygnięcie organu I instancji (wyrok WSA w Gdańsku  
z 16 lutego 2011 r., sygn. I SA/Gd 1295/10, LEX nr 990461). W wyroku WSA w Warszawie z 29 października 2004 r. (sygn. I SA 768/03, 
LEX nr 708926) stwierdzono, że organ odwoławczy nie jest związany granicami odwołania i ma obowiązek orzec co do całości 
rozstrzygnięcia zawartego w decyzji organu I instancji.

W związku z tym, że w odniesieniu do żadnej z działek organ I instancji nie zbadał dokładnie jej stanu prawnego na dzień 5 lipca 
1963 r., a więc na datę kluczową do określenia, czy stanowiła ona mienie gromadzkie to w ponownie prowadzonym postępowaniu 
konieczne będzie uzyskanie dokumentacji potwierdzającej ten stan prawny.

Organ I instancji powinien również uwzględnić fakt, że toczy się postępowanie w sprawie zasiedzenia części działki nr 300. Wynik 
tej sprawy niewątpliwie powinien zostać uwzględniony w prowadzonym postępowaniu.

Wobec powyższego orzeczono jak w sentencji.
Decyzja ta jest ostateczna w administracyjnym toku instancji. Przysługuje na nią sprzeciw do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego, za moim pośrednictwem terminie 14 dni od dnia jej doręczenia, Wpis od sprzeciwu wynosi 100 zł.
z up. WOJEWODY ZOWIECKIEGO

Ewa Ginda
Zastępca Dyrektora 

Wydzłału Skarbu Państwa i Nieruchomości 

Otrzymuią:
1. Jolanta Wrochna
2. Mariusz Wrochna
3. Wójt Gminy Sobienie Jeziory, ul. Garwolińska 16, 08-443 Sobienie Jeziory
4. Starosta Otwocki, ul. Komunardów 10 05-400 Otwock
5. A.a.

Warszawa, dnia 12.04.2024 r.
WOJEWODA MAZOWIECKI
SPN-II.7515.32.2023.SP

Kolejne dwie zostały ewakuowane 
przez strażaków za pomocą drabiny. Na 
szczęście, nikt nie ucierpiał w pożarze 
i nie potrzebował pomocy medycznej.

Akcja gaszenia pożaru trwała wiele 
godzin, do 12.30 w południe. Prowadzi-
ło ją 50 strażaków z zastępów PSP i OSP 
z powiatu otwockiego. Strażacy działali 
rotacyjnie, zastępy zmieniały się co kil-
ka godzin. Po ugaszeniu pożaru przez 

kolejne godziny strażacy lokalizowali 
zarzewia ognia.. 

– Akcja gaśnicza budynku była 
skomplikowana i trudna ze względu 
na specyficzne ocieplenie budyn-
ku składające się z płyt kartonowo-
-gipsowych, między którymi znajdo-
wała się łatwopalna izolacja z igliwia 
i trzciny, co stanowiło dodatkowe 
wyzwanie dla strażaków – poinfor-

mował nas st. kpt. Maciej Łodygowski 
Oficer prasowy Komendanta Powia-
towego Państwowej Straży Pożarnej  
w Otwocku.

\\\   Apel o pomoc
W poniedziałek Fundacja Pro Ho-

mini zaapelowała w mediach społecz-
nościowych o pomoc dla poszkodowa-
nych w pożarze. 

– W tej chwili mamy zabezpieczo-
ne podstawowe środki, jednak trzeba 
wziąć pod uwagę, że osoby te zostały 
bez niczego, muszą znaleźć nowe lo-
kum i się tam urządzić. Monitorujemy 
ich sytuację i w miarę potrzeb będzie-
my udzielali im pomocy – poinformo-
wała nas Ewa Jedynak z Fundacji Pro 
Homini. 

Agnieszka Piechowska

Trudna akcja strażaków. Apel o pomoc 
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 DAM PRACĘ 

Pracowników do serwisu urządzeń 
wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia, konieczne  
prawo jazdy kat. B tel. 601 923 395 

  Piekarnia Łazy k. Magdalenki  
zatrudni osobę do krojenia chleba  
i układania tras, praca w godz.  
21.00-01.00, tel. 506 59 55 55

Praca dla technika dentystycznego  
w Piasecznie. Tel. 502 031 221 

  Magazyn.1 zmiana.  
Moszna - Parcela. Również dla osób  
z niepełnosprawnościami. 734 108 163 

  Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36     

KUPIĘ 

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418 

SPRZEDAM 

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361, 
791 394 791 

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62 

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223   

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345 

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel-694 910 163

 AUTOMATYKA, napędy do bram 
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż 
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 Malowanie, ocieplanie budynków, 
tel.604938861 

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875  

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288 

ELEWACJE DOCIEPLENIA BUDYNKÓW 
DOŚWIADCZONE EKIPY 602-482-572

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja  
sprzętu. Zadzwoń 501 700 315

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

 Hydraulik, złota rączka, tel. 733159220

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998 

 Wywóz gałęzi, ogrodnicze  
519874891 

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 POMPY CIEPŁA, KLIMATYZACJA  
tel. 604895675. 

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721 

 Wycinka drzew tel. 505 591 721 

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 Elektryk, tel-666 890 886 

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
- wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe  
i modernizujemy istniejące instalacje. 

Tel. 608 030 808 

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Spawanie, tel. 608 030 808

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Glazura, remonty, tel. 609 926 758  

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r.  
505 530 300     

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, spadki, wady 
prawne, zadłużenia. Tel. 786-805-828      

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Mieszkanie, Piaseczno, ul. Szkolna,  
47 m2 do remontu, parter, 2 pokoje,  
widna kuchnia, balkon typu loggia,  
2 piwnice tel. 600 056 482

Sprzedam Działkę  
Budowalna Raszyn Rybie  

Około 1000m2 tel. 22 7544726 

 Urocza leśna widokowa działka  
rekreacyjna, Prażmów, tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361      

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Mazury, las, jezioro, wynajem pokoi. 
Zapraszamy tel. 601 270 940   

RÓŻNE 

 Obwoźny skup złomu  
tel. 501 314 711

 Złomowanie pojazdów  
tel. 501 314 711

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

 Tanie noclegi Prażmów,  
Tel. 722 202 966

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

DZIAŁAMY 
na rzecz 

bezdomnych 
kotów i psów

fundacjazwierzokracja
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\\\ WIĄZOWNA 

Wspaniały sukces  
młodej tenisistki stołowej  
z Wiązowny! Brawo!

I zabela Bobel kolejny raz spisała się 
znakomicie. Tym razem reprezen-

tantka klubu GKTS Wiązowna zdobyła 
brązowy medal w deblu na Mistrzo-
stwach Polski żaków w Rzeszowie. To 
ogromne osiągnięcie młodej zawod-
niczki i całego zespołu.

Z wiązowskiej drużyny na ten tur-
niej zakwalifikowało się dwoje mło-
dych tenisistów stołowych: Iza Bobel i 
Maksymilian Kamiński. Już sam udział 
w gronie 64 najlepszych zawodników 
w kraju jest olbrzymim sukcesem dla 
społeczności klubu i całego sportu w 
gminie Wiązowna. W turnieju singlo-
wym oboje osiągnęli imponujące wy-
niki, awansując do najlepszej 32 turnie-
ju. Iza pewnie wygrała swój pierwszy 
mecz, ale w walce o awans do najlepszej 
16 przegrała 2:3 z koleżanką z miej-
scowości Czechowice-Dziedzice. Mak-
symilian także zwyciężył w pierwszej 
grze, a następnie zmierzył się z jednym 

z faworytów turnieju, Miłoszem Gro-
cholskim, rozstawionym z numerem 
drugim. Maks prowadził 1:0 w setach 
i 4:1 w drugim. Choć ostatecznie prze-
grał 1:3, zaprezentował naprawdę duże 
umiejętności.

Iza w deblu, w parze z Amelką Bu-
kowską z Grodziska Mazowieckiego, 
także pokazała się z doskonałej strony. 
W pierwszych dwóch meczach dziew-
czyny bez trudności pokonały swoje 
rywalki, a w walce o półfinał stoczyły 
zacięty pojedynek, wygrywając 3:1. 

W meczu o finał uległy przyszłym 
mistrzyniom Polski, co dało im osta-
tecznie trzecie miejsce na podium za-
wodów.

– Brązowy medal mistrzostw Pol-
ski żaków jest pierwszym medalem 
dla klubu GKTS Wiązowna w całej jego 
historii i pokazuje skalę sukcesu, i jak 
ciężko jest to osiągnąć. W Polsce jest 
blisko 700 klubów, które chcą zdobyć 
medale mistrzostw Polski, a udaje się to 
nielicznym – informuje wiązowski klub. 

Gratulacje dla młodej zawodnicz-
ki za zdobycie medalu i dla Maksa za 
awans do najlepszej 32 w Polsce. 

Rafał Lipski

Brąz na krajowych 
mistrzostwach

Izabela Bobel wywalczyła historyczny medal
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W najbliższą niedzielę 
zakończymy rozgrywki  
w sezonie 2023/2024.  
Oczy wszystkich kibiców 
będą zwrócone na górę tabeli 
i walkę o awans do wyższej 
klasy rozgrywkowej.

T egoroczna edycja zmagań piłkar-
skich na najniższym szczeblu do-

starczyła kibicom lokalnych klubów 
wielu emocji. Zwłaszcza w rundzie 
wiosennej nie brakowało ciekawych 
rozstrzygnięć, efektem czego do ostat-
niego gwizdka sędziego nie wiadomo, 
kto w następnym sezonie zamelduje 
się w A-klasie.

Jasne już, że awans mają zapew-
niony zawodnicy rezerw drużyny PKS 
Radość. Warszawianie odnieśli łącznie 
16 zwycięstw, zanotowali 2 remisy i 
ponieśli 3 porażki. W minionej kolejce 
przypieczętowali swój sukces, gromiąc 
na wyjeździe 7:2 OKS Start Otwock. Za 
tą ekipą jednak wszystko jeszcze może 
się wydarzyć.

Aktualnie na pozycji, która gwaran-
tuje promocję do tzw. Serie A, znajduje 
się Amur Wilga. Siódma drużyna w 
rozgrywkach 2022/2023 wywalczyła 
14 triumfów, 4 razy podzieliła się punk-
tami z przeciwnikami i 3 razy schodziła 
z boiska pokonana. 1 remis mniej i 1 po-
rażkę więcej ma będący tuż za Wilgą KS 
Sobienie-Jeziory. To właśnie ta dwójka 
pozostaje w grze o wejście do A-klasy.

\\\   Rollercoaster,  
a potem pewny triumf

Czerwiec zaczął się dla zespołu od 
ogromnych emocji przeciwko klubowi 
RKS Bór Regut. Rywalizacja obu ekip z 
powiatu otwockiego przyniosła łącznie 
8 goli. Pierwszy był samobójczy (pe-
chowcem Michał Żmudzin) i po nim 
gospodarze prowadzili 1:0, ale po prze-
rwie goście zdołali wyrównać za spra-

wą trafienia Damiana Banasiewicza. 
Później mieliśmy cios za cios – bramka 
Ernesta Trzeciaka i kolejne wyrówna-
nie Mateusza Dominiczaka – zaś od 86. 
do 88. minuty padły 2 gole dla miej-
scowych (strzelcami Karol Smolak i 
Konrad Kurach). W doliczonym czasie 
gry, grając w przewadze 1 zawodnika 
po czerwonej kartce dla Trzeciaka, 
Sobienie-Jeziory pokazały jednak nie-
wiarygodny charakter i po raz trzeci 
doprowadziły do remisu – tym razem 
dzięki Franciszkowi Bąderowi oraz 
Arturowi Żmudzinowi. Był to niezwy-
kle cenny punkt, tym bardziej że Amur 
ograł na wyjeździe 3:2 PKS II Radość.

– Najbardziej emocjonujący mecz 
sezonu? Mecz z Borem Regut na pewno 
będzie mocnym kandydatem do tego 
miana. W tym spotkaniu było wszystko: 
czerwona kartka, bramka samobójcza, 
przerwa w grze spowodowana ulewą 
i w końcu odrobienie dwubramkowej 
straty przez nasz zespół w doliczonym 
czasie gry – relacjonował klub.

W następnej kolejce KS ponownie 
zagrał w roli gościa – tym razem w 
Samogoszczy rywalem Wisła Macie-
jowice. Tu już przewaga była cały czas 
po stronie ekipy walczącej o awans. 
Podopieczni trenera Mariusza Biczy-

ka rozgromili Wisłę aż 5:0. Do siatki 
trafiali: Mateusz Dominiczak, Artur 
Żmudzin, Franciszek Bąder i Damian 
Banasiewicz, a jedna z bramek była tra-
fieniem samobójczym. Dzień wcześniej 
Wilga pokonała 3:0 ostatnią w stawce 
Puznówkę i wszystko wyjaśni się w 
najbliższy weekend.

\\\   Po zwycięstwo
W niedzielę 16 czerwca jako pierw-

si swój mecz rozegrają przedstawiciele 
trzeciego zespołu w tabeli. KS Sobienie-
-Jeziory zmierzy się o godzinie 11:00 
z Amigosem Warszawa. To na ten 
moment szósta ekipa B-klasy, która w 
rundzie jesiennej uległa przeciwniko-
wi z powiatu otwockiego aż 0:8. Dwie 
godziny po rozpoczęciu tej rywalizacji 
w Rembertowie zacznie się spotkanie 
drużyny ASzWoj z Amurem. Różnica 
między nimi wynosi 8 punktów. W 
pierwszej potyczce tych klubów kibice 
zobaczyli remis 2:2.

KS Sobienie-Jeziory ostatni raz 
występował w A-klasie w sezonie 
2016/2017, ale niestety nie udało mu 
się wtedy utrzymać. Czy klub zanotuje 
powrót na ten szczebel ligowy?

Rafał Lipski

Ostatnie starcie

KS Sobienie-Jeziory ma szansę wejść do A-klasy
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